
      Zápis ze schůze oborové rady P4F3 a P4F3A konané 29.10.2020 (ZOOM) 

 

1) Hlavním bodem jednání oborové rady bylo výroční hodnocení doktorandů.  

Studenti nyní v 2. až 6. ročníku: Oborová rada souhlasí s hodnocením studentů 

školiteli za školní rok 2019/20 včetně návrhu stupně A nebo B, s doporučením 

pokračování studia a upřesněním plánů pro 2020/21. 

Studenti nyní v 7. a 8. ročníku: Oborová rada bere na vědomí slovní hodnocení 

studentů školiteli za školní rok 2019/20, doporučuje pokračování studia a souhlasí 

s upřesněním plánů na 2020/21. Ohledně stupnice oborová rada navrhuje hodnocení B 

u všech těchto studentů, a to vzhledem k tomu, že hlavním úkolem studentů 

v minulém školním roce bylo sepsat a odevzdat disertační práci. Oborová rada 

doporučuje studentům prioritně se zaměřit na tento úkol. 

2) Oborová rada souhlasí s připojením k aktivitě organizované na Ústavu teoretické 

fyziky MFF UK, viz INFO níže.. Pokyny pro vkládání témat a dalších údajů o 

studijním programu budou upřesněny po konzultaci s prof. Krtoušem a dalšími 

osobami, kteří tento informační portál zajišťují. Portál je určen spíše pro nábor 

zahraničních studentů a bude v tomto smyslu propagován. Bylo by vhodné 

organizátory požádat, aby odkaz byl pro veřejnost lépe k dohledání, např. i na 

stránkách fakulty. Není potřeba do tohoto portálu umisťovat všechna témata, aby se 

nestal nepřehledným. Předpokládáme 1-3 na pracoviště. 

INFO: Informační portál je na https://www.mff.cuni.cz/en/physicsphd . Obsahuje 

kromě nabídky témat také možnosti financování pro dané téma (tj. standardní 

stipendium a případné financování z projektů, pokud je známo). Není nutné (a asi ani 

vhodné) zadávat tam všechna plánovaná témata. Uzávěrka pro zveřejnění témat do 

této aplikace pro další školní rok by měla být na konci listopadu. Jde o propagaci 

doktorandských oborů a témat zejména v mezinárodní komunitě také jiným způsobem 

než univerzitní SIS a o možnost včasné komunikace potenciálního školitele se 

zájemci. Nenahrazují se tak povinnosti spojené s vypsáním témat (souhlas oborové 

rady a vedoucího pracoviště s tématem a školitelem) ani povinnost uchazečů podat 

přihlášku standardním způsobem přes SIS.  

3) Různé: bylo jednáno o návrhu na příplatek ke stipendiu podle směrnice děkana 

11/2020. Bylo dohodnuto, že školitelům bude zasláno obecné doporučení oborové 

rady k tomu, co by měla žádost obsahovat: 

Žádost by měla být opřena o pouze významné („nadprůměrné“) publikace, 

jednoznačně přínosné pro obor, přitom na publikacích musí mít student významný 

podíl. Jedná se o IF publikace v renomovaných periodikách, doporučeno v Q2 nebo 

lepším. Uvádět na žádosti např. konferenční příspěvky nemá v této souvislosti smysl. 

Je vhodné, aby školitel v žádosti dostatečně podrobně popsal, jak a čím student 

přispěl, a také to, v čem spatřuje významnost publikace a přínosu studenta. V součtu 

procentních bodů v IF publikacích uvedených v žádosti by podíl studenta měl být cca 

100 (nebo více). Žádost by měla obsahovat publikaci vytvořenou během doktorského 

studia založenou na práci na doktorském tématu. Je vhodné, aby školitel konzultoval 

podání žádosti s vedoucím pracoviště, popřípadě členem oborové rady z pracoviště. 

    Helena Štěpánková 

       Praha 4.11.2020 
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